
سفیر ایران در روسیه:
وسی خواستار خرید کالاهای  شرکت های ر

 ایرانی هستند

 سفیر ایران در روســیه با بیان اینکه شرکت های روســی خواستار خرید 
کالاهای ایرانی هستند، گفت: با توجه به اینکه اراده دو کشور بر گسترش 
روابط اقتصادی قرار گرفته اســت، توســعه تجارت دو کشور یک فرصت 

طلایی محسوب می شود.
»کاظم جلالی« با بیان اینکه در گذشــته اراده دو کشور بر پایه گسترش 
روابط قرار نداشت، اظهار داشــت: جاده ها، گذرگاه ها، مسیرهای ریلی و 
دریایی نشان می دهد اقدامی در راستای توسعه روابط تجاری و اقتصادی 

میان ایران و روسیه انجام نشده است.
وی با بیان اینکه ۶۰ درصد تجارت روسیه با اروپا انجام می شد، خاطرنشان 
کرد: این میزان از حجم تجاری به طور مســتقیم کاهش پیدا کرده است و 
به همین دلیل با توجه به اراده مقامات دو کشــور برای گسترش روابط در 

طلایی ترین دوران قرار گرفته ایم که تجار باید از آن استفاده کنند.
جلالی با تاکید بر اینکه برنامه های توســعه ای ریلی و جاده ای طرح ریزی 
شده اســت، تصریح کرد: در دیدارهای روز گذشته روســای جمهور دو 
کشور بر فعال شدن کریدورها تاکید بسیاری شد که نشان می دهد آینده 

روابط مسیر خوبی را طی می کند.
ســفیر ایران در روســیه با بیان اینکه شــرکت های روسی خواستار 
خرید کالاهای ایرانی هستند، گفت: شناخت تجار ایرانی به بازار این 
کشــور و ظرفیت های آن کم اســت، در حالی که مصالح ساختمانی، 
محصولات دریایی، لبنیات، پوســت، خرما، خشــکبار، چرم، لباس، 
کیف و کفش از کالاهایی اســت که درخواســت فراوانی برای آن در 

روسیه وجود دارد.
وی با بیان اینکه در هر بخشــی صادرات چند صد میلیون دلاری تجارت 
ایران را متحول می کند، خاطرنشــان کرد: دولت ها تــلاش خود را برای 
گســترش روابط انجام می دهند و در حال آماده ســازی زیرساخت های 

ترانزیت، تسهیل شرایط پولی و بانکی و موافقت های گمرکی هستند.
جلالی با بیان اینکه روسیه بازار بزرگی اســت که تجار باید با مطالعه وارد 
آن شوند، تصریح کرد: ایران و روسیه دو کشور بزرگ همسایه هستیم که 

امروز بهترین فرصت برای اقتصاد هر دو ایجاد شده است. 

تجارت پایه های سست سیستم اعتبارسنجی در کشور

ح وام بدون ضامن موفقیت آمیز بود؟   طر
 محمدحســین ســیف اللهــی مقدم 

 با وجود اینکه لازمه رونــق وام دهی بر پایه 
اعتبارسنجی است اما شــواهد حاکی از آن 
اســت که عملکرد بانک مرکــزی در زمینه 
تکمیل پایــگاه داده های اعتبــاری، دچار 

ضعف جدی است.
طبق بررسی ها حدود ۷۰ درصد متقاضیان 
وام از سیســتم بانکی در کشــور را افرادی 
تشــکیل می دهند کــه نیاز ضــروری به 
وام های خــرد بیــن ۵۰ تــا ۱۰۰ میلیون 
تومان دارند. اما رصد اظهــارات و مطالبات 
این دسته از متقاضیان نشــان می دهد که 
برای دریافت وام بیش از انــدازه به زحمت 
می افتند. تهیــه مدارک مربــوط به یک تا 
چند ضامن که بانک  ها جهت اخذ اطمینان 
از بازگشــت وجــوه بانــک از متقاضیــان 
طلب می کنند، مســیر دریافــت وام برای 

متقاضیان را بیش از پیش دشوار می سازد.
به همین منظور در مدل جدیدی که وزارت 
اقتصاد در ســال گذشــته آن را به سیستم 
بانکی ابــلاغ کرد، »اعتبارســنجی افراد«، 
مــلاک دریافــت وام خرد و متوســط قرار 
گرفت؛ به طوری کــه وام گیرنده نباید چک 
برگشتی یا اقساط معوق داشته باشد؛ زیرا از 
این پس امتیاز منفی یا مثبت فرد در سامانه 
اعتبارسنجی، تعیین کننده میزان دریافت 

وام یا حتی عدم دریافت آن خواهد بود.
اما با این حال شــواهد حاکی از آن است، با 
وجود تأکید دولتمردان بــر وام دهی بر پایه 
سیســتم تخمین اعتبار اشــخاص در مقام 
ســخن، اقدام مثبتــی در زمینــه تکمیل 
اعتبارســنجی  نظــام  زیرســاخت های 
صورت نگرفته نشــده است.ســال گذشته 
علــی بهادری جهرمی ســخنگوی دولت با 
اشــاره به جلســه رئیس جمهور با مدیران 
عامل بانک ها، گفته بود: »با دســتور رئیس 
جمهور احتمالاً نــوع وثیقه گذاری وام های 

زیر ۱۰۰ میلیون تومان تغییر می کند. باید 
نوع وثیقه گذاری وام های زیر ۱۰۰ میلیون 
تومان را بــه گونه ای تغییر دهنــد تا مردم 
بتوانند بر مبنای اعتبارســنجی، تسهیلات 
خرد را آسان تر دریافت کنند.«اما بعد از این 
ابلاغیه بود که مردم شکایات زیادی از عدم 
تمکین بانک ها به این مصوبه رئیس جمهور 
داشــته اند و اعلام کردند بانک ها حاضر به 
پرداخــت وام با این مبلغ بــدون ضامن و بر 

مبنای اعتبارسنجی نیستند.
بعد از این بود که محمدرضــا پورابراهیمی 
رئیس کمیســیون اقتصادی دربــاره این 
موضــوع واکنش نشــان داد و تصریح کرد: 
»بررســی این موضوع به دلیل شــکایات 
متعدد مــردم در دســتور کار مجلس قرار 
گرفت و با رئیس کل بانــک مرکزی و وزیر 

اقتصاد رایزنی هایی انجام شد.«

جلسات اعتبارسنجی در بانک مرکزی 
تشکیل نمی شود

فــارغ از تخلفــات و خودســری های نظام 
بانکــی در زمینــه عمــل به دســتورات 
بالادستی، شــاید بتوان یکی از عوامل مهم 
اجرا نشــدن مطلوب طــرح وام دهی بدون 
ضامن در کشور را در معضل تکمیل نشدن 
زیرســاخت های نظــام اعتبارســنجی در 

کشور، مرتبط دانست.
یک نمونــه از ایــن معضلات بــه موضوع 
»تشکیل نشدن جلســات اعتبارسنجی در 
بانک مرکزی« مربوط می شود. قوانین برای 
راهبری اعتبارســنجی در کشور، شورایی 
تحت عنوان شورای نظام سنجش اعتبار در 
نظر گرفته است. اما با این حال آخرین اخبار 
حکایت از آن دارد که این شــورا در جایگاه 
متولی تصمیمات پیرامون اعتبارسنجی در 

کشــور، قریب به ۱۰ ماه است که جلساتش 
تشکیل نشــده اســت. طبق مقررات بانک 
مرکزی موظف است هر ۳ ماه یکبار به طور 

منظم جلسات این شورا را برگزار کند.

پایگاه داده های اعتباری بانک مرکزی 
ناقص است

از ســوی دیگر به اعتقاد کارشناسان، »نبود 
یک پایــگاه داده تجمیع شــده از اطلاعات 
داده هــای اقتصــادی اشــخاص«، مانــع 
دیگری بوده است که باعث شده تا سیستم 
اعتبارســنجی در ایران قابل اتکا نباشــد. 
به طور کلی هر چه پایگاه هــای داده بانک 
مرکزی درباره سوابق اعتباری افراد کامل تر 
و صحیح تر باشــد به همان میزان هم دقت 
و جامعیت گزارش اعتبارســنجی اشخاص 

دقیق تر خواهد بود.

بر اساس آئین نامه ســنجش اعتبار مصوب 
ســال ۹۸، بانک مرکزی موظف بوده است 
تا پایگاه داده جامعی تحــت عنوان »پایگاه 
داده اعتبــاری« را تکمیل و آماده ســازی 
کرده و سپس آن را به سیستم اعتبارسنجی 
بانکی متصــل کند اما متأســفانه هنوز این 
پایگاه داده توســط بانک مرکزی عملیاتی 

نشده است.
به عبــارت دیگر لازم اســت، پایــگاه داده 
تجمیــع شــده از اطلاعــات بخش هــای 
اعتبــاری، قضائــی، املاک و مســتغلات، 
راهنمایــی و رانندگــی و غیــره بــه طور 
منسجم تری شکل بگیرد و امکان همکاری 
با تمامی ارگان های تأمین کننده اطلاعات 
به طور کامل فراهم شود. چنانچه در زمینه 
همــکاری بــا تامین کننــدگان داده ها در 
کشــور، گامی رو به جلو برداشــته شود، به 
مراتب سیستم اعتبارسنجی موفق تری در 

کشور را شاهد خواهیم بود.
اولین آئین نامه سنجش اعتبار در سال ۸۶ 
برای اولین بار تصویب شد که در آن به لزوم 
حضور شــرکت های اعتبارســنجی تاکید 
شــده بود پس از آن بر اساس آئین نامه نظام 
سنجش اعتبار مصوب ســال ۹۸، شورای 
سنجش اعتبار در بانک مرکزی ایجاد شد و 
بانک مرکزی موظف به جمع آوری اطلاعات 
بدهــی افــراد در شــبکه بانکی و ســوابق 
بازپرداخــت بدهی افــراد، در یــک پایگاه 
اطلاعاتی و ارائه به شــرکت اعتبارسنجی 

شده است.
از جملــه مهم ترین تغییــرات و اصلاحات 
انجام شده در نســخه جدید آئین سنجش 
اعتبــار در ســال ۹۸، »رفــع ابهــام در 
خصــوص انحصاری و یکتا نبودن شــرکت 
اعتبارسنجی« و »گسترش اعضای شورای 
سنجش اعتبار« بود که در نوع خود یک گام 

مثبت و خوب تلقی می شد.

عضو شـورای کانون صرافان اعلام کرد

وبل-ریال کاهش تقاضا برای دلار با گشایش نماد معاملاتی ر
بازگشایی نمادهای ارزی مختلف به زودی
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وزیـر اقتصاد خبر داد

 آغاز اجرای قانون 
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فراتر از کاغذ
پایگاه خبری

آنلاین

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

 آمریکایی ها پذیرفته اند
 که با جنگ به جایی نمی رسند

رئیس جمهور مطرح کرد

ویکرد جدید دستگاه دیپلماسی  ر
کشور در حال ثمردهی

 راه اندازی شهرک های صنعتی مشترک بین دو کشور
 آمادگی ایران و ترکیه 

برای ارتقای همکاری های اقتصادی و تجاری

مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی خبر داد
راه اندازی آزمایشی هوشمندسازی 

سوخت در دو جایگاه
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وزیر اقتصاد با اشــاره به آغاز اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان، گفت: 
این اقدام حرکتی به سمت شــفافیت اقتصادی و عادلانه شدن نظام مالیاتی است. با توجه 
به وعده ای که پیش از این در وزارت اقتصاد داده بودیم مبنی بر اینکه اجرای قانون سامانه 
مودیان فروشــگاهی در تیر ماه 1401 آغاز به کار خواهد کــرد، آن را انجام دادیم و تلاش 

کردیم به وعده خود عمل کنیم و این سامانه به حمدالله شروع به کار کرد.

ســخنگوی وزارت صمت گفت: شــنبه یکم مرداد ماه 
ساعت ۱۰ صبح، قرعه کشی مرحله دوم فروش خودرو 
از طریــق ســامانه یکپارچه تخصیص خــودرو انجام 
خواهد شد. یکشنبه ۲۵ تیر ماه ساعت ۱۷ مرحله دوم 
ثبت نام در سامانه یکپارچه آغاز شد و تا ساعت ۱۷ روز 
سه شنبه ۲۸ تیرماه ادامه داشت. در این مرحله بیش از 

۷۶ هزار و ۷۰۰ دســتگاه خودرو از سوی خودروسازان 
دولتی و خصوصی عرضه شد.امید قالیباف سخنگوی 
وزارت صمت اظهار کرد: شــنبه یکم مرداد ماه ساعت 
۱۰ صبح، قرعه کشــی مرحله دوم فــروش خودرو از 
طریق سامانه یکپارچه تخصیص خودرو انجام خواهد 
شــد.وی افزود: نتایج قرعه کشــی از زمان پایان مدت 

ثبت نام، حداکثر تا یک هفته اعلام می شود و دلیل این 
زمان، تطبیق اطلاعات و داده هــای ثبت نام کنندگان 
با طرح جوانــی جمعیت و کنترل واجد شــرایط بودن 
اســت.در این دوره در مجموع ۶ میلیــون و ۵۷ هزار و 
۵۵۵ نفــر در طرح هــای مختلف فــروش فوق العاده، 
پیش فــروش و مشــارکت در تولیــد خودروســازان 

ثبت نام کردند.گفتنی اســت، اولین دوره ثبت نام در 
سامانه جدید قرعه کشــی خودرو تحت عنوان سامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو، ۲۷ اردیبهشت ماه آغاز شد 
و یازدهم خردادماه اســامی منتخبان اعلام و مقرر شد 
بیش از ۱۹۱ هزار دستگاه خودرو هم به برندگان نهایی 

و هم به رزروی ها تخصیص داده شود.

و خودر

و شنبه انجام می شود وش خودر قرعه کشی دور دوم فر
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عضو شورای کانون صرافان اعلام کرد

وبل-ریال کاهش تقاضا برای دلار با گشایش نماد معاملاتی ر

رئیس جمهور مطرح کرد

ویکرد جدید دستگاه دیپلماسی کشور در حال ثمردهی  ر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
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 »فناوری« موتور پیشرفت در سند الگوی 
اسلامی ایرانی

 جبار رحمانی  نوســازی یکی از کلیدی تریــن فرآیندهای معاصر 
تاثیرگذار بر حیــات معاصر ایرانیان بوده اســت. بــدون این مفهوم 

نمی توان برنامه های توسعه و تحولات جامعه ایرانی را فهمید.
یکی از ساحت های کلیدی برنامه های نوســازی در ایران،   حوزه های 
تکنولوژیک اســت که برخی از آنها نقش زیرســاختی و برخی نقش 

کاربری عمومی و همگانی دارند.
در بخش اول می توان فناوری های زیرساختی مانند سدسازی، صنایع 
انرژی هسته ای، تاسیسات صنعت نفت و راه های ارتباطی را نام برد. در 
بخش دوم هم صنایعی مانند صنعت خودروسازی، گوشی های همراه 
و تلویزیون، وســایل خانه با تکنولوژی بالا را می توان نام برد اما نکته 
کلیدی فهم منطق سیاســتگذاری های حکومت دراین باره در دوره 

معاصر و بالاخص چهار دهه اخیر است.
برای این منظور باید دقــت کرد هرگونه انتخــاب فناورانه در جامعه 
ایرانی به دلیل دولت محور بودن سیاستگذاری های توسعه، عملا ذیل 
منطق گفتمانی حکومت قابل فهم اســت از این رو باید رابطه متقابل 
انتخاب های فناورانه و اقتصاد سیاســی آنها را به عنــوان یک مولفه 
ترکیبی برای فهم پیامدهای هرگونه ای از فنــاوری در جامعه ایرانی 

مدنظر قرار داد.
گرچــه محوریت دولــت و حاکمیــت بــرای تعیین خط مشــی و 
سیاســتگذاری های فناورانــه می تواند در مواردی مفیــد و به وجود 
آورنده چارچوب در این زمینه باشد، تشویق جامعه و ارجاع موضوع به 
افراد جامعه، نیز موجب نوآوری و ابتکار و خلاقیت شده و به شکوفایی 

جامعه کمک کند.
نوآوری لازمه و از ضروریات شــکوفایی و پیشرفت و استمرار پایداری 

جامعه است.
در زمان معاصر که تحولات بسیار شگرفی در سریع ترین زمان نسبت 
به گذشــته در جوامع بشــری اتفاق می افتد، به منظور جلوگیری از 
عقب ماندگی و مضمحل شدن در دستاوردها و فرهنگ های وارداتی 
نوآوری مبتنی بر نیــاز و فرهنگ جامعه خود بزرگتریــن اقدام برای 

حفظ آن فرهنگ و تمدن است.
در مواجهه با تحولات فناورانه دنیا، افراط و تفریط به یک اندازه مضر و 
مخرب است بنابراین نقش حاکمیت به عنوان خط دهنده و تسهیل گر 
و نه تصدی گری، نقش بســیار مهمــی در به کار انداختن پتانســیل 

جامعه برای نوآوری و ابتکار و فناوری است.
در این راستا، سند الگوی اسلامی ایرانی پیشــرفت به عنوان سندی 
راهبردی و بالادســتی ضمن توجه به جایگاه حاکمیت در پیشــرفت 
جامعه و کشــور، به فنــاوری توجــه و تاکیــد دارد و از آن به عنوان 

مهمترین پیشران پیشرفت در فرازهای سند به آن اشاره دارد.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

آمریکایی ها پذیرفته اند که با جنگ به جایی 
نمی رسند

 

رئیس مجلس شورای اسلامی تکیه بر مردم و اجرای دقیق برنامه های 
اقتصــادی را تنهــا راه نجــات کشــور از تحریم ها دانســت و گفت: 
آمریکایی ها، تروریسم و مخالفان جبهه مقاومت به این باور رسیده اند 

که با جنگ به جایی نخواهند رسید.
 فیصل مقداد وزیر امور خارجه ســوریه با محمدباقر قالیباف دیدار و 

گفت وگو کرد.
رییس مجلس شورای اسلامی در این نشست ضمن تشکر از کشور 
ســوریه به دلیل مواضع خود در روابط دوجانبه، مســائل منطقه و 
جبهه مقاومت به ســفر خود به ســوریه و دیدار با بشار اسد رئیس 
جمهور این کشــور اشــاره کرد و گفت: موضوعــات مربوط به این 
سفر به ویژه مســائل اقتصادی، تجاری و سرمایه گذاری را پیگیری 

می کنم.
وی تاکید کرد: نباید اجازه دهیم موضوعاتی مانند شــرق فرات، ادلب 
و مســائلی که ممکن اســت در آینده ای نزدیک در درعا اتفاق بیفتد، 
به زخمی کهنه تبدیل شــود. اگر زمان به این شــکل پیش رود به نفع 
ما نیســت، بلکه باید از طریق گفت وگوها و بحث های سیاسی مانند 

نشست آستانه برای این موضوعات تدبیر کرد.
قالیباف با تاکید بر اهمیت مسائل اقتصادی عنوان کرد: آمریکایی ها، 
تروریســم و مخالفان جبهه مقاومت به این باور رسیده اند که با جنگ 
به جایی نخواهند رســید، بنابرایــن اولویت خود را بر اعمال فشــار و 
تحریم های اقتصــادی علیه ملت ها قرار داده اند که فشــار بر ملت ها، 

فشار بر دولت هاست.
رییس قوه مقننه جنگ رسانه ای را یکی دیگر از ترفندهای دشمنان 
برای سخت کردن شــرایط جبهه مقاومت دانســت و گفت: آنها به 
یمن، عراق، سوریه، لبنان و ایران فشــار می آورند و  از حدود ۲۰ سال 
گذشته فشار اقتصادی بســیاری به جمهوری اسلامی تحمیل شده 

است.
رئیس نهاد قانونگذاری کشور یادآور شــد: دو نگاه در برابر فشارهای 
اقتصادی در کشور وجود دارد؛ نخست آنکه در برابر آنها تسلیم شویم. 
دوم آنکه مبارزه کنیــم و بتوانیم روی پای خود بایســتیم که تجربه 
نشــان داد مقاومت کردن، تکیه بر مردم و برنامه ریــزی دقیق برای 

اجرای برنامه های اقتصادی تنها راه نجات است.
 قالیباف با اشاره به اعتراف آمریکایی به شکست فشار حداکثری علیه 
ایران، تصریح کرد: برای ملت ها و دولت های اســلامی روشــن شود و 

نپندارند که آمریکا، سرور دنیا است.

اقدامات کشورهای غربی علیه ایران و سوریه برای حفظ 
منافع صهیونیست است

در این نشســت همچنین فیصل مقــداد وزیر امور خارجه ســوریه 
ضمن تشــکر و قدردانی از رهبــر معظم انقلاب اســلامی به جهت 
حمایت ایشــان از ملت ســوریه گفت: ما معتقدیم اقدامات ظالمانه 
کشورهای غربی و آمریکا علیه سوریه و ایران در راستای منافع رژیم 

صهیونیستی است.
وی اقدامات آمریکا و کشورهای غربی علیه ایران و سوریه را غیراخلاقی 
و غیرانســانی توصیف وخاطرنشــان کــرد: پیشــرفت های متعددی 
از زمانی که شــما به دمشق ســفر کردید تاکنون حاصل شده است که 
افزایش و تقویت روابط دوستانه بین ایران و سوریه، افزایش پیروزی ها 
در زمینه های مختلف از طریق همکاری های دو کشــور و فعالیت برای 

تحکیم روابط از جمله آنها است.

یادداشت

تریبون
وزیر اقتصاد با اشــاره به آغاز اجــرای قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مودیان، گفت: این اقدام حرکتی 
به ســمت شــفافیت اقتصادی و عادلانه شــدن نظام 
مالیاتی است. احسان خاندوزی وزیر اقتصاد در حاشیه 
جلسه هیئت وزیران در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: 
با توجه به وعــده ای که پیش از ایــن در وزارت اقتصاد 
داده بودیم مبنی بر اینکه اجرای قانون سامانه مودیان 
فروشــگاهی در تیر ماه ۱۴۰۱ آغاز به کار خواهد کرد، 
آن را انجــام دادیم و تلاش کردیم بــه وعده خود عمل 

کنیم و این سامانه به حمدالله شروع به کار کرد.
وی عنوان کرد: اطلاعیه ای مبنی بر اینکه چه گروه های 
اقتصادی و با چه ترتیبی باید وارد ســامانه شــوند، از 
طریق ســازمان مالیاتی منتشــر خواهد شد و امیدوار 

هســتیم اتفاق جدیدی در عرصه عمل برای 
تکالیف قانونی بر زمین مانده و هم در زمینه 
حرکت به سمت شفافیت اقتصادی و عادلانه 
شــدن نظام مالیاتی و پرداخت در کشــور 

باشد.
خاندوزی در رابطه بــا اظهارات رئیس دولت 
قبل مبنــی بر آنکه با چــه وضعیتی دولت را 

تحویل داده اند، گفــت: مجموع ذخایر اسکناســی و 
ارزی کشــور در وضعیت خوبی بود اما مطلع هســتید 
که ذخایر اسکناسی ارزی کشــور برای پرداخت های 
خدماتی است و به کار واردات کالاهای کشور نمی آید 

و کمکی به حل مسائل تجارت کشور نمی کند.
وی ادامه داد: بهتر این بود که در کنار این شــاخص ها 

اشاره ای به خزانه خالی می شد که طبق نامه 
آقای واعظی به جناب نوبخت مســئله خزانه 
خالی را با بیش از ۵۴ هزار همت اســتفاده از 
تنخواه را مطرح کردند، امسال علیرغم اینکه 
هزینه های دولت در سال ۱۴۰۱ بالاتر است 
هنوز در چهار ماهه اول نیاز به اینکه برسیم به 
سقف تنخواه استفاده شــده در سال قبل، را 
نداشــتیم. و هزینه های دولت را مدیریت کردیم کاش 

به اینها اشاره ای می شد.
خاندوزی گفت: کاش به اســتفاده ای که در ۵ ماه اول 
سال از مجموعه اوراق شــده بود اشاره ای می کردند، و 
یا به ۵۵۰ درصد افزایــش بدهی دولت به صندوق های 
بازنشســتگی از ابتدا و انتهای دوره هست ساله اشاره 

می شــد. روحانی خوب بود به افزایش ۵۳۰ درصدی 
بدهی دولت به مجموع شــبکه بانکی کشــور و بانک 
مرکزی طی ابتدا و انتهای دولت خود اشــاره می کرد، 
مجموع اینها تصویر دقیق تری را فراهم می کند و اقتضا 
می کند که با مردم با صداقت کامل و با انصاف بیشتری 
صحبت کنیم.وزیر اقتصاد در پاسخ به این سوال که آیا 
زیر ساخت های لازم برای حذف ارز ترجیحی در دولت 
فراهم نبوده خاطر نشان کرد: دوستان با تاخیر در این 
زمینه اظهار نظر می کنند چون مطلع هســتید هم در 
زمینه کالاهایی که ارز ترجیحــی دریافت می کردند و 
هم در زمینه دارو کار به مرحله اجرا رسیده و مقدمات 
در سایر حوزه ها فراهم شــده به اجرا خواهد رسید. ما 

صورت مسئله را پشت سر گذاشته ایم.

 مدیر نظارت بر نهادهای مالی ســازمان بــورس و اوراق 
بهادار با بیان اینکه صندوق  های طرح های بازنشســتگی 
در راه ورود به بازار سرمایه اســت، گفت: این صندوق  ها 
با هدف برخورداری ســرمایه  گذاران از مزایای تکمیلی 
طرح هــای پس انــداز و ســرمایه گذاری بــرای دوران 
بازنشستگی راهی بازار سرمایه می شود.»رضا نوحی« با 
بیان اینکه »تدوین قوانین و مقررات مربوط به راه اندازی 
صندوق هــای ســرمایه گذاری بازنشســتگی« یکی از 
مواردی است که ســازمان بورس و اوراق بهادار در حال 
حاضر در دســتور کار خود قرار داده و چارچوب اولیه آن 
نیز تدوین شده، افزود: بر اســاس بند ۱۹ ماده یک قانون 
بازار اوراق بهادار، صندوق های بازنشســتگی که مدنظر 
این مقررات قرار گرفته اند، صندوق های ســرمایه گذاری 

هستند که با اســتفاده از طرح های پس انداز و 
سرمایه گذاری، مزایای تکمیلی را برای دوران 

بازنشستگی اعضای خود فراهم می کنند.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه بازنشســتگی و 
لزوم ایجاد طرح های بازنشستگی موضوع قشر 
بزرگی از جامعــه را در برمی گیــرد، بنابراین، 
پاســخگویی به این نیــاز ســرمایه گذاری از 

دیرباز مطرح بوده اســت.نوحی خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر بسیاری از شرکت ها و موسسات بزرگ، طرح هایی 
تحت عناویــن مربوط به تأمین آتیه کارکنان در دســت 
انجــام دارند و با اســتفاده از این طرح هــا، کارکنان این 
نهادها بخشــی از منابع را خود تأمیــن می کنند و بخش 
دیگــری از منابع توســط کارفرما تامین می شــود. این 

مبالغ صرف ســرمایه گذاری در دارایی هایی 
می شــود تا زمانی که فرد بازنشســته شود از 
مزایای تکمیلی مربوطه بهره برد.به گفته مدیر 
نظارت بر نهادهای مالی ســازمان بورس، این 
نوع از صندوق های سرمایه گذاری، بیمه های 
اجباری را شامل نمی شود.وی با بیان اینکه در 
این گونه از طرح ها، شــفافیت اصل نخستین 
محســوب می شــود، تصریح کرد: در ایــن صندوق ها 
محاسبه دقیق مبالغ متعلق به ســرمایه گذاران صورت 
می گیرد و دارایی های موضوع سرمایه گذاری صندوق از 
جمله دارایی های برخورداری از نقدشوندگی بالا خواهند 
بود.نوحی با اشاره به ساختار صندوق های سرمایه گذاری 
بازنشســتگی موردنظر، اظهــار کرد: ظرفیــت قانونی 

این صندوق ها مطابــق با بند ۱۹ ماده یــک قانون اوراق 
بازار بهادار پیش بینی شــده اســت. همچنین، ساختار 
این گونه صندوق های ســرمایه گذاری به گونه ای خواهد 
بود تا به راحتی بتوانــد NAV صندوق، زمان های ورود و 
خروج سرمایه گذاران و مبالغی که سرمایه گذار و کارفرما 

پرداخت می کنند را محاسبه کند.
مدیر نظارت بر نهادهای مالی ســازمان بــورس با تأکید 
بر ضرورت چابک بودن ســاختار این نوع صندوق گفت: 
ســاختار چابک از ایجاد ســاختارهای اداری و شرکتی 
جداگانه برای هر شرکت یا موسســه پیشگیری می کند 
و ایجاد این صنــدوق این امــکان را فراهــم می کند تا 
کارفرمایان متعــددی از یک صندوق واحــد بهره برند و 

محدودیتی برای تعداد کارفرما وجود نخواهد داشت.

وزیر

بورس

خریدار   عضو شورای عالی کانون صرافان 
با اعلام اینکه  ۱۵ کشور همســایه ایران از 
روبل اســتفاده می کنند، گفت: با گشایش 
نماد روبل - ریال و دیگر نمادهای معاملاتی 
در آینده بســیار نزدیک حجــم مصرف و 
تقاضــای دلار کاهــش می یابد.»کامران 
ســلطانی زاده« درباره تاثیر گشایش نماد 
روبل-ریال اظهار داشت: این نماد می تواند 
حجــم بســیاری از تبادلات تجــاری بین 
کشورهای آسیای میانه را پوشش دهد و به 

لحاظ اقتصادی به صرفه تر از دلار است.
وی افزود: چنانچــه افراد بــرای تامین ارز 
دانشــجویی کشــورهای منطقــه از روبل 
اســتفاده کرده و مصرف کننــده ارز آن را 
از صرافی های رســمی تامیــن کنند، باید 
سیاســت گذاری ها به گونــه ای باشــد که 
هم قیمت روبــل و هم عرضــه روبل برای 

متقاضیان جذابیت داشته باشد.

 1۵ کشور همسایه ایران از روبل 
استفاده می کنند

عضو شــورای عالی کانون صرافان گفت: با 
توجه به اینکه ۱۰ تا ۱۵ کشور همسایه ایران 
که مراودات تجاری با ایــران دارند، از روبل 
اســتفاده می کنند و گشــایش نماد روبل-

ریال می تواند نقش موثــری در معاملات با 
این کشورها داشته باشــد؛ زیرا قابل تبدیل 
به ارز آنهاست و این رویه در کنترل بازار ارز 

اهمیت زیادی دارد.
ســلطانی زاده تاکیــد کــرد: چنانچه در 
مورد نحوه اســتفاده از روبل در کشورهای 
مشــترک المنافع دقــت، ظرافــت و رصد 
تخصصی داشته باشیم و اطلاعات تخصصی 
در آن کشــورها را به صــورت میدانــی 
جمــع آوری و خدمات ارائــه دهیم، موفق 
خواهیم بود و موانع پیــش رو را یکی پس از 

دیگری از پیش رو خواهیم برداشت.
وی توضیــح داد: باید نظر تجــار، صرافان و 
دانشــجویان کشــورهای منطقه از طریق 
نظرسنجی و بازخورد رصد و پالایش کنیم 
تا از ظرافت هــای معاملات روبــل آگاهی 
یابیــم و پالایش کنیم و گســترش دهیم و 
اگر بــه ظرافت ها توجه کنیــم به طور قطع 
می توانیم بــازار روبــل را در کشــورهای 

مشترک المنافع را گسترش دهیم.

نماد روبل-ریال بر قیمت دلار و یورو 
تاثیر می گذارد

عضو شورای عالی کانون صرافان تاکید کرد: 
با اســتقبال از نماد روبل-ریال صد درصد 

بر قیمت دلار و یورو تاثیر خواهد گذاشــت، 
زیرا در معاملات بازار ارز بیشترین توجه ها 
به دلار است و افراد برای سفر به کشورهای 
مختلف همچون روســیه، امــارات، عراق و 
کشورهای دیگر دلار تهیه می کردند، چون 
ارز این کشورها در صرافی ها به اندازه کافی 
نیست.ســلطانی زاده بیان کرد: اگر بتوانیم 
به صورت مســتقل ارز هر کدام از کشورها 
که ایران با آن تبــادل دارد را در صرافی ها و 
بازار متشــکل به مردم ارائه کنیم، مطمئناً 
مصرف کننــده نهایی ارز ملی هــر کدام از 

کشورها را خریداری و مصرف می کند.
وی گفــت: یکــی از دلایلــی کــه مردم 
مصرف کننده دلار هســتند، این است که 

در بسیاری از ســفرهای افراد به کشورهای 
مختلف چون دسترســی بــه ارز محلی آن 
ندارند؛ به طــور قطع گشــایش نمادهای 
مختلــف ارزی بر قیمــت دلار تاثیر مثبتی 

خواهد داشت و قیمت آن کاهش می یابد.
این فعال بــازار ارز با بیان اینکــه در بحث 
گشــایش نمادهای دیگر نیز صحبت هایی 
انجام شده است، افزود: زیرساخت های آن 
نیز آماده شده و صرافی ها نیز آمادگی خود 
را اعلام کردند. مطمئناً بازار متشکل ترزی 
با توجه به ارتباط خوبــی که کانون صرافان 
دارد، می تواند نمادهــای جدید را در آینده 

بسیار نزدیک اجرایی کند.
ســلطانی زاده تاکید کرد: با گشایش نماد 
معاملاتی روبــل - ریال و ایجــاد نمادهای 
معاملاتی دیگر که در آینده بســیار نزدیک 
شــاهد آن خواهیم بود به طــور قطع حجم 

مصرف دلار کاهش می یابد.

جذب دلارهای خانگی باید با ظرافت 
خاصی انجام شود

عضو شــورای عالی کانون صرافان در ادامه 
درباره وضعیــت بــازار ارز و خرید و فروش 
دلارهــای خانگی نیــز، گفــت: در مورد 
دلارهای خانگــی باید رویکــرد خوبی در 

به کارگیری این دلارها داشــته باشــیم و 
تهاجمی و تخاصمی نباشد.

وی تاکیــد کرد: بایــد برنامه های مختلفی 
همچون حساب های سپرده ارزی مبتنی بر 
اسکناس که ســود به سپرده گذاران بدهد و 
افراد هر زمان که خواســتند اسکناس خود 
را برداشــت کنند و دغدغه افراد نســبت به 
بازپس گیــری اســکناس های ارزی افراد 
را برطرف کنیم.ســلطانی زاده گفت: الان 
ابهامی در بین افراد وجــود دارد که اگر ارز 
خود را به بانک ها بدهنــد، بانک ها مالیات 
اخذ می کنند یا اینکــه امکان بازپس گیری 
ســپرده ارزی وجود ندارد از جمله مواردی 
است که باید برطرف شود.عضو شورای عالی 
کانون صرافان تصریح کــرد: در حال حاضر 
چند میلیارد دلار در خانه هــا ارز نگهداری 
می شــود که این حجم زیاد ارز اگر از خانه 
مــردم و صندوق هــا خــارج و وارد چرخه 
اقتصادی شــود می توان پالایشگاه ساخت 
و زیرساخت های کشــور را تحت تاثیر قرار 
می دهد و در سازندگی کشور مفید خواهد 
بــود.وی تاکید کــرد: در بحــث دلارهای 
خانگــی بانک مرکــزی و دولت بــا دقت و 
ظرافت بســیار زیادی برخورد کند تا وارد 

چرخه اقتصادی شود.

وشگاهی وزیر اقتصاد خبر داد؛آغاز اجرای قانون پایانه های فر

ح های بازنشستگی در راه ورود به بازار سرمایه مدیر نظارت بر نهادهای مالی سازمان بورس اعلام کرد؛صندوق  های طر

خریدار   رئیس جمهور با ابراز خرســندی 
از ثمردهــی روند حرکت جدید دســتگاه 
دیپلماسی کشــور و ارتقای کم سابقه سطح 
مراودات تجاری کشور با همسایگان، از همه 
دستگاه های اجرایی خواســت به الزامات و 

اقتضائات این رویکرد پایبند باشند.
بــه گــزارش پایــگاه اطــلاع رســانی 
ریاســت جمهوری، آیت الله ســیدابراهیم 
رئیسی در جلســه هیات دولت به مذاکرات 
سران کشورهای ضامن روند آستانه و دیدار 
با روسای جمهور روسیه و ترکیه اشاره کرد 
و گفت: بحمــدالله حرکتی کــه در زمینه 
تقویت سیاست همســایگی در دیپلماسی 
جمهوری اســلامی ایران، از ســوی دولت 
مردمی آغاز شده در حال نتیجه دادن است. 
در دیدارهای دوجانبه، هــم آقای پوتین و 
هم آقای اردوغان بر اجرای توافقات صورت 
گرفته با کشورمان مُصِر بودند که این مساله 
پیگیــری مجدانه دســتگاه های مربوطه را 

می طلبد.
رئیس جمهور با اشاره به درخواست رئیس 
جمهور روســیه از ایران برای تکمیل خط 
راه آهن رشت-آســتارا، به معاون اول خود 
ماموریت داد تا بــا همــکاری وزارت راه و 
شهرســازی، روند اجرای این کریدور مهم 
ترانزیتی را پیگیری و زمانبندی دقیق آغاز 

و تکمیل آن را ارائه کند.
رئیســی ضمــن تبریــک موفقیت های 
چشــمگیر دانش آمــوزان کشــورمان در 

المپیادهای بین المللــی، به دانش آموزان 
مــدال آور، معلمــان و فعــالان نظــام 
آموزشی کشــور، با تاکید بر لزوم استمرار 
حمایت هــای دولــت از دانش آمــوزان 
مســتعد برای تکرار موفقیت هــا، از وزیر 
آموزش وپرورش خواســت زمینه را برای 
ارتقــای علاقه منــدی و تحصیــل دانش 
آموزان نخبه در رشــته های علوم انسانی 

هم فراهم کند.

مراسم مهمانی غدیر الگوی خوبی 
برای دیگر مناسبت ها است

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش 
با قدردانی از دســت انــدرکاران برگزاری 
مراسم میهمانی ۱۰ کیلومتری در روز عید 
غدیــر تصریح کرد: این اقدام ارزشــمند که 
جلوه باشکوهی از آوردن غدیر به متن جامعه 
و خانواده اســت، الگوی بســیار خوبی برای 
مناســبت ها و دیگر مفاهیم ارزشمند دینی 

خواهد بود که جامعه را در برابر بســیاری از 
تهاجمات مخرب ضددینــی مصون خواهد 
کرد.وی همچنین بــا قدردانی از مردم برای 
حضور پررنگ در این جشــن بزرگ، از وزیر 
فرهنگ و ارشاد اســلامی خواست، با توجه 
ویژه بــه تجربــه برگزاری جشــن مردمی 
غدیر، الگوپردازی بــرای برگزاری رویدادها 
و مراســم های آئینــی خلاقانــه جدید را 
دســتور کار قرار دهد.آیت الله رئیســی در 

ادامه ســخنان خود ضمن تاکید بر ضرورت 
گفت وگوی مستمر مسئولان دستگاه های 
اجرایی با مردم و پاســخ به ســوالات افکار 
عمومی، خطاب به مسئولان این دستگاه ها 
گفت: لازم است در تبیین اقدامات و عملکرد 
مجموعــه تحــت مدیریت خــود فعال تر و 
جدی تر عمل کنید. این حق مردم است که 
از اقدامات و روندها در دستگاه های اجرایی 

اطلاع کامل داشته باشند.

در پرداخت مطالبات گندم کاران وقفه 
ایجاد نشود

رئیس جمهــور همچنین ضرورت پاســخ 
بهنگام نسبت به شبهات و القائات نادرست 
از ســوی مدیران دســتگاه های اجرایی را 
مورد تاکید قــرار داد و افزود: شــما وظیفه 
دارید در مواجهه با کســانی کــه در جامعه 
القای شبهه نموده یا برای مردم گره ذهنی 
ایجاد می کنند، منفعل نباشید و سوالات و 
شــبهات را با ارائه توضیحات متقن و دقیق 
پاسخ دهید.رئیســی در این نشست پس از 
شنیدن گزارشی از وزارت جهاد کشاورزی، 
درباره آخریــن وضعیت خریــد تضمینی 
گندم و پرداخت مطالبات گنــدم کاران، با 
قدردانی از کوشش ارزشمند کشاورزان در 
تامین این کالای اســتراتژیک برای کشور، 
به مســئولان مربوطه دســتور داد تا اجازه 
ندهند در پرداخت مطالبــات گندم کاران 

وقفه ای ایجاد شود.



 مدیر کل سازمان تأمین اجتماعی استان چهارمحال و بختیاری:

سازمان تأمین اجتماعی یکی از موثرترین و تاثیرگذارترین نهادهای کشور است

استان

 اصفهان-مریم مومنی در جشن ملی ارتباطات و روابط عمومی )ایده های 
خلاق( که ۲۶ تیرماه در در سالن ابن سینا دانشگاه علوم پزشکی اصفهان برگزار 
شد، بر اساس رای هیات داوران، جایزه ملّی "روابط عمومی خلاق" به ذوب آهن 

اصفهان رسید.
جشن ملی ارتباطات و روابط عمومی و اختتامیه دومین جشنواره ملی ایده های 
خلاق روابط عمومی ایران)ویژه بزرگداشــت دکتر نطقی پــدر روابط ایران( با 
حضور خسرو رفیعی رئیس انجمن روابط عمومی ایران ، سید غلامرضا کاظمی 
دینان رئیس شــورای هفته ارتباطــات و روابط عمومــی ، امیرعباس تقی پور 
مدیرمســئول ماهنامه مدیریت ارتباطات و دبیر کل باشگاه مدیریت ارتباطات 
یونســکو - ایران، جمعی از اســاتید ارتباطات و روابط عمومی و اعضاء انجمن 

روابط عمومی و دپارتمان ارتباطات و اطلاعات اصفهان برگزار شد.  
ذوب آهن اصفهان با نیم قرن تجربه یکی از پیشــگامان در عرصه روابط عمومی 
نوین بوده و از همان ابتدای فعالیت خود در دهه ۵۰ با تاســیس واحد مســتقل 
مدیریت روابط عمومی، توجه به فعالیت های مختلف ارتباطات درون سازمانی 

وبرون سازمانی شرکت را مد نظر ویژه قرار داده است .
روابط عمومی ذوب آهن اصفهان هم اکنون با بهره گیری از جایگاه و ســاختار 
مناســب )با ۵ اداره و سرپرســتی مســتقل( برای انجام وطایف محوله واطلاع 

رسانی درون و برون ســازمانی از چند رسانه برخوردار اســت که هریک زمینه 
انتشار ، مخاطب ، اهداف و شرایط خاص خود را دارا می باشند .

نظر به نقشی که روابط عمومی در تبلیغات عمومی وتجاری و برند سازی دارد و 
با توجه به بازار رقابتی امروز ، روابــط عمومی ذوب آهن ، برنامه ریزی جامعی در 
خصوص انواع تبلیغات محیطی ،نمایشگاهی ، اینترنتی ، رسانه ای و غیره شکل 
داده و این تبلیغات و برند سازی را در ســطوح داخل شرکت ؛کشور و سطح بین 

المللی دنبال می کند.
این مدیریت در اغلب فعالیت های خود ضمن بهــره گیری از متخصصان حوزه 
های مختلف روابط عمومی بــر توان داخلی کارکنان ایــن مجموعه تکیه دارد 
و فعالیت های مختلف از جملــه تولید محتوای فرهنگی وتبلیغاتی ، شــرکت 
در نمایشــگاه های مختلف داخل وخارج کشــور، دعوت واجرای تشــریفات 
برای مقامــات بازدید کننــده داخلی وخارجــی وپذیرش وراهنمایی ســایر 
بازدیدکنندگان تخصصی و عمومی از شرکت ؛ برگزاری مراسم مختلف مذهبی 
؛فرهنگی وهنری برای کارکنان وخانواده هایشــان وسایر ذینفعان، فعالیت در 
حوزه وب و شــبکه های اجتماعی، تهیه فیلم ،مستند وعکس صنعتی ، ساخت 
تیزر و کلیپ وهمچنین تهیه؛ ضبط وپخش برنامه های متنوع را با اســتفاده از 

توان همکاران خود ساماندهی واجرا می نماید.

روابط عمومی ذوب آهن در راســتای مســئولیت اجتماعی و اســتقرار الگوی 
دوســویه روابط عمومی ، تلاش نموده از طریق شیوه های مختلف افکارسنجی 
از آراء و نظریات ذینفعان خود از جمله کارکنان؛ سهامداران، تامین کنندگان،  
مشتریان و مردم جامعه اطراف آگاه شده و با انتقال نتایج به مسئولان مربوطه و 
پیگیری لازم پاسخگوی خواسته های ذینفعان بوده و استراتژی های خود را بر 

این مبنا به روزرسانی نماید.
همچنین در این مراســم به مجید مرادیان، اســدالله اســدی و محمود ایزدی 

پیشکسوتان روابط عمومی ذوب آهن اصفهان لوح تقدیر اهداء شد.

شــهرکرد –علی مراد مصیبی عبــدالله مختاری 
مدیر کل ســازمان تأمین اجتماعی استان چهارمحال و 
بختیاری با تبریک دهه ولایت و امامت، و با توجه به نقش 
مهم ســازمان تأمین اجتماعی در حاکمیت،آن را یکی 
از موثرترین و تاثیرگذارترین نهادهای کشــور بر شمرد 
که خدمات گسترده بیمه ای و درمانی به مخاطبین ارائه 

می دهد
و حدود ۵۳ درصد از جمعیت کشــور نیز تحت پوشــش 
خدمات متنوع این ســازمان قرار دارند که در این استان 
۴۸۴ هزار نفر به عنوان بیمه بگیر و یا خدمات بگیر تحت 
پوشش هســتند. و خبرنگاران جهاد گران عرصه تبیین 
هستند که رســالت پررنگ تری دارند و روشنگری آنها 
می تواند برای تحقق عدالت محوری یاری گر این سازمان 

باشد.
وی افزود : سازمان تامین اجتماعی سازمانی بین النسلی 
است و متعلق به نســل های آینده می باشــد و خدمات 
ســازمان تامین اجتماعی در حوزه بیمه ای در دو بخش 
انجام می شوند که شــامل تعهدات کوتاه مدت و تعهدات 
بلندمدت می باشــد که در تعهــدات کوتاه مدت حدود 
۱۲ تا ۱۳ خدمت مانند بارداری، کمــک هزینه ازدواج، 

کمک هزینه کفن و دفن، هزینه ســفر و  ارائه می شــود 
که در این حوزه تعهــدات کوتاه مدت ســازمان تامین 
اجتماعی در ســال گذشــته بالغ بر ۶۴ میلیــارد تومان 
مقرری بیمه بیکاری به بیمه شــدگان پرداخت گردیده 
که در مجموع در این حوزه تعهدات ۱۰۹ میلیارد تومان 
پرداخت صورت گرفته اســت و در تعهدات بلند مدت که 
بخش عمده ای از هزینه های ســازمان تامین اجتماعی 
را به خود اختصاص می دهد خدماتی مانند مســتمری و 
بازنشستگی، از کار افتادگی، بازماندگان و از کار افتادگی 
جزئی ارائه می شــود که درخصوص تعهدات بلندمدت 
نیز ۱۶۸۰ میلیارد تومان مســتمری بــه ۴۰۴ هزار نفر 

مستمری بگیر پرداخت شده است .
مصطفی فلاحی، مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان 
چهارمحال و بختیاری نیز گفت:این ســازمان بزرگترین 
صندوق بیمه گر کشور اســت که خدماتی از قبل تولد تا 
پس از مرگ ارائه می کند.و یــک نهاد عمومی غیردولتی 
اســت که منابع آن از وصول حق بیمه هــا و منابع دیگر 
تأمین می شود که بخشی از این منابع سرمایه گذاری ها و 

نذورات می باشد .
وی افــزود: در حــوزه درمــان تأمیــن اجتماعــی دو 

بخش درمان مســتقیم و غیرمســتقیم وجود دارد. که 
۲ پلی کلینیــک در شــهرکرد و ۳ پلی کلینیــک دیگر 
در لردگان، بروجن و فارســان در حال فعالیت هستند، 
ونیز بیمارســتان امام علی)ع( تنها مرکز بستری تامین 
اجتماعی در سطح استان می باشد.بطوریکه بیمارستان 
امام علی)ع( در سال گذشــته در بخش درمان مستقیم 
بیش از ۵/۲ میلیون نفر مراجعه کننده داشته اســت ونیز 

۱۵ هزار مورد بستری ثبت شده که از این تعداد ۱۰ هزار 
نفر عمل جراحی داشــتند. و با توجه به اینکه بیمارستان 
امام علی ) ع( ۵/۷ درصد تخت های استان را دارد ولی در 
دوران پیک های کرونا حــدود ۲۵ درصد بیماران کووید 
۱۹ را پوشــش داده اســت که همین امر باعث شده که 
بیمارستان امام علی)ع( در سال گذشــته با ۸۱ درصد، 

بالاترین سطح رضایتمندی را در کل کشور داشته  باشد .

 در جشن ملیّ ارتباطات و روابط عمومی

وابط عمومی خلاق به ذوب آهن اصفهان رسید جایزه ملّی ر

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بوشهر – رضا حیدری مدیرکل تامین اجتماعی 
استان بوشــهر گفت: مطالبات این اداره کل ۷۰۰ میلیارد 
تومان است که سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس با 
۱۲۷ میلیارد تومان بیشترین میزان بدهی را به این اداره کل 

دارد.
 عباس دیری  اظهار کرد: از مجموع جمعیت یک میلیون و 
۲۰۰ هزار نفری اســتان بوشهر شمار بیمه شده  های اصلی 
تامین اجتماعی ۳۴۸ هزار نفر است که با احتساب خانواده ها 
جمعیت آن به ۹۰۰ هزار نفر ) ۷۵ درصد جمعیت این استان( 

می رسد.
دیری ادامــه داد: خدمات موردنیاز جامعه تحت پوشــش 
تامین اجتماعی در استان بوشهر توسط ۱۵ شعبه اصلی، ۱۵ 
شعبه اقماری و هفت کارگزاری ارائه می شود که ۷۰ درصد 

خدمات غیرحضوری و مابقی به صورت حضوری است.
وی اظهار کرد: در استان بوشهر اکنون یکهزار و ۷۰۰ نفر بیمه 
بیکاری دریافت می کنند که مبلــغ دریافتی ماهانه آنها در 

مجموع هشت میلیارد تومان است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشــهر گفت: این شمار 
دریافت کننده بیمه بیکاری در سال گذشته حدود ۲ هزار 

نفر بود که نشان از بهبود وضعیت اشتغال در این استان است.
دیری افزود: شــمار پرونده های بازنشســتگی در استان 
بوشهر نیز اکنون ۳۵ هزار فقره )حدود ۷۷ هزار نفر( است که 

پرداختی ماهانه به آنها در مجموع ۱۶۸ میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: این میزان پرداختی در ســال گذشــته ۱۳۶ 
میلیارد تومان بود که با افزایش حقــوق ۵۷ درصدی برای 
حداقل بگیران و افزایش ۱۰ درصد برای بیشــترین میزان 

حقوق دریافتی به ۱۶۸ میلیارد تومان افزایش یافته است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشــهر گفت: در بخش 
تعهدات کوتاه مدت ســازمان تامین اجتماعی در اســتان 
بوشهر نیز ماهانه پنج میلیارد تومان به بیمه شده ها پرداخت 

می شود.
دیری افزود: راهبرد جدید ســازمان تامین اجتماعی برای 
حفظ منابع در مقابل مصارف، پوشش بیمه ای افراد فاقد هر 
گونه بیمه مانند دانشجویان، زنان، زنان سرپرست خانوار و 
غیره است که استان بوشهر در این حوزه بخوبی ظاهر شده 

است.
وی گفت: در طرح های یاد شــده میزان پرداختی افراد بین 
۵۰۰ تا ۷۰۰ هزار تومان تعریف شده و مزیتی بسیار مهم برای 

زنان خانه دار و دانشجویان است.
مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشــهر یادآور شد: در این 
استان بوشهر امسال عدد تکلیفی برای افزایش شمار بیمه 
شده ها با استفاده از طرح های ویژه مانند بیمه زنان خانه دار 
و دانشجویان در حدود ۹ هزار نفر است که با این وجود برای 
افزایش بیمه شده ها به میزان ۱۰ هزار نفر برنامه ریزی شده 

است.

اهواز – محمد مجدم اولین جلســه کارگروه نوآوری و 
توسعه فعالیت های فرهنگ بنیان خوزستان به ریاست اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و ذیل شورای فرهنگ عمومی استان 

برگزار شد.
 کارشناس کارگروه نوآوری و توسعه فعالیت های فرهنگ بنیان 
در استان ها یکشــنبه ۲۶ تیر در اولین جلسه کارگروه نوآوری 
و توســعه فعالیت های فرهنگ بنیان در خوزستان، با اشاره به 
شــکل گیری این کارگروه اظهار کرد: در جلســاتی که با دبیر 
شورای فرهنگ عمومی تشکیل شد، دغدغه ای شکل گرفت 
و آن این بود که مجموعه های مختلفــی داریم که جنس فکر 
کردنشان روی مسائل، متفاوت از چیزی است که تا قبل از این 
در حوزه علوم انسانی دیده بودیم ولی این مجموعه ها در حوزه 
فرهنگ کار نمی کنند و همه تلاش شان به سمت تکنولوژی 
و مباحث نرم افزاری می رود. مجید شــهبازی پور افزود: ذات 
زیســت بوم نوآوری این اســت که کاملا یک نمونه وارداتی و 
کپی برداری از نمونه های کشورهای خارجی بوده و طبیعی است 
که ملزومات و موضوعات خاص خــود را دارد بنابراین تصمیم 
گرفته شد ســاز و کاری تشکیل شــود که بتوانیم از ظرفیت 
زیســت بوم نوآوری و نگاه خاصی که در شناسایی مساله دارد 
در حوزه فرهنگ استفاده کنیم و بتوانیم از شیوه های سنتی که 
در کار فرهنگ داشتیم و ذهن ها کم و بیش با آن آشنایی دارد 
یک قدم جلوتر رفته و حرکتی در سطح استان ها انجام دهیم. 
وی اضافه کرد: برای کار فرهنگی نمی توان نگاه از بالا به پایین 
و مرکز به پیرامونی داشت و نمی شــود برای آن دستور صادر و 
چارچوب معینی تعیین کرد بنابراین تاکید را بر این گذاشتیم 
که این کار از دل استان ها بیرون بیاید به این معنی که برخلاف 

برخی طرح ها که به صورت ملی انجام می شود و فراگیر است و 
نسخه واحدی دارد سعی شود کار را استانی انجام و اختیارات را 
به استان ها دهیم. شهبازی پور با اشاره به اینکه تاکنون هشت 
استان به صورت جدی از این طرح حمایت کرده و آن را پیگیری 
کردند ادامه داد: خوزستان دومین استانی است که این کارگروه 
را تشکیل داده و با توجه به ظرفیت عظیمی که این استان دارد 
اهتمام ما این است که بحث فرهنگ به صورت جدی دنبال شود. 
وی تصریح کرد: شاید زیست بوم نوآوری اساسا حیطه فعالیت 
ما به عنوان شورای فرهنگ عمومی نباشد و متولی خاص خود 
را دارد ولی کاری که ما می خواهیم انجام دهیم این اســت که 
با توجه به ظرفیت شورای فرهنگ عمومی هر استان، قابلیت 
شبکه ســازی و تعامل و فضای همکاری بین چند مجموعه و 
نهاد شکل بگیرد و فرصت خوبی است که بتوانیم سهم فرهنگ 
را از حوزه زیست بوم نوآوری مشخص کنیم. کارشناس کارگروه 
نوآوری و توسعه فعالیت های فرهنگ بنیان ابراز کرد: در تهران 
نیز یک شورای مشورتی نوآوری با حضور برخی دغدغه مندان 
در حوزه نوآوری فرهنگی و اجتماعی تشکیل شده که موازی 
فعالیت های هر کارگروه در استان ها با استفاده از ظرفیت های 

شورا به اشکال مختلف از آنها حمایت می کنیم.

خوزستانبوشهر
مدیرکل تامین اجتماعی استان:

 مطالبات تامین اجتماعی بوشهر ۷۰۰میلیارد تومان است
با حضور مدیر کل ارشاد استان؛

وه نوآوری و توسعه فعالیت های فرهنگ بنیان خوزستان برگزار شد   اولین جلسه کارگر

  مدیرعامل شرکت گاز استان:

 ۸۰۰ میلیون مترمکعب گاز طبیعی
 در اردبیل مصرف شد

اردبیل –افسون جبارزاده   مدیرعامل شــرکت گاز استان اردبیل 
گفت: ۸۲۴ میلیــون مترمکعب گاز طبیعی در بخش هــای مختلف اعم از 

خانگی، عمومی و صنعتی در طول سه ماه گذشته مصرف شده است.
میر سعید سید متین مدیرعامل شرکت گاز استان اردبیل در خصوص مصرف 
بی رویه با بیان اینکه میزان مصرف گاز طبیعی در کشور ۶ برابر بیشتر از سرانه 
مصرف جهانی اســت اظهار داشت: فرهنگ ســازی مهم ترین راهکار برای 
کوتاه مدت است و با آن می توانیم صرفه جویی بالایی در بخش خانگی ایجاد 

کنیم.
سید متین حجم گسترده ای از مصرف گاز طبیعی را ناشی از توسعه روزافزون 
شبکه های گاز و جذب مشترکین جدید دانست و افزود: مصرف گاز در استان 
در ســال های اخیر با توجه به توسعه شــبکه گاز و جذب مشترکین جدید، 
افزایش داشته و هرسال نیز به میزان مصرف به ویژه در فصل زمستان افزوده 
می شود که این مهم بایســتی با ارائه الگوهای بهینه مصرف، فرهنگسازی 
استفاده ایمن از گاز طبیعی، مدیریت شود تا بتوانیم به نحو احسن از فرصت 

ایجاد شده در راستای تحقق شعار سال جدید بهره بگیریم.
وی مصرف ۸۲۴ میلیون متر مکعبی گاز طبیعی در اســتان طی سه ماهه 
امسال را بیشتر از استانداردهای مصارف جهانی عنوان کرد و اظهار کرد: از کل 
گاز مصرف شده در استان، ۴۶۴ میلیون متر مکعب مربوط به مصرف خانگی 
و صنعتی و ۳۶۰ میلیون متر مکعب گاز نیز از سوی نیروگاه سیکل ترکیبی 

اردبیل مصرف شده است.
وی در ادامه درخصوص رشــد میزان مصرف گاز طبیعی توضیح داد و گفت: 
این میزان مصرف گاز طبیعی در استان ۸ درصد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته رشد داشته که بخش خانگی و صنعتی با ۹۸ میلیون متر مکعب رشد و 
بخش نیروگاه سیکل ترکیبی اردبیل با ۳۶ میلیون متر مکعب کاهش مصرف 

گاز مواجه بوده است.
در پایان مدیرعامل شرکت گاز استان اردبیل تامین مستمر و پایدار گاز طبیعی 
را نیازمند مشارکت مشترکان در رعایت الگوهای مصرف برشمرد و تصریح 
کرد: افزایش تعداد مشترکان گاز در روند رو به رشد مصرف گاز طبیعی تاثیر 
داشته است، اما قطعا با رعایت الگوهای بهینه مصرف گاز طبیعی و رعایت دمای 

رفاه می توانیم در مصرف گاز طبیعی صرفه جویی کنیم.

مدیر کل بنیاد مسکن گلستان:

وستایی مراوه تپه  ۵۰ درصد واحدهای مسکونی ر
مقاوم سازی شد

گرگان-مهنازمحمدزمانی مدیر کل بنیاد مســکن گلســتان گفت: 
به مناســبت تولد امام هادی)ع( و عیدی به مردم محروم شهرســتان مراوه 
تپه مبلغ ۷۰۰ میلیون تومان برای اســفالت معابر روستایی و بازنگری طرح 
هادی به روســتای قرقیجق از توابع مراوه تپه تخصیص پیدا کرد. سید محمد 
حسینی در مراســم افتتاح متمرکز ۱۰۰ واحد مسکن روستایی در روستای 
قرقیجق در قالب تفاهم نامه سه جانبه اظهار کرد: طرح نهضت ملی مسکن و 
احداث مسکن در روستاهای استان گلستان در قالب تفاهم نامه های سه و پنج 
جانبه سبب امید بخشــی در بین مردم و اعتماد انها نسبت به دولت سیزدهم 
شده است.وی تصریح کرد: هم افزایی بین مســئولان و همکاری انها با دولت 
در استان گلستان ســبب رقم خوردن اتفاقات خوب در این استان به ویژه در 
حوزه احداث واحدهای مسکن روستایی شــده است.مدیرکل بنیاد مسکن 
گلستان خاطرنشان کرد: شهرستان مراوه تپه به عنوان نخستین شهرستان 
کشــور دارای جمعیت روســتایی بالایی بوده و بیش از ۸۲ درصد جمعیت 
این شهرستان در بیش از ۱۰۰ روستا ساکن هســتند.وی ادامه داد: ۱۲ هزار 
سکونتگاه روستایی در روستاهای این شهرســتان واقع بوده که در ۱۶ سال 
گذشــته تنها هفت درصد انها مقاوم سازی شــده و امروز شاهد مقاوم سازی 
بیش از ۵۰ درصد این واحدهای مسکونی هستیم.حسینی گفت: در دو سال 
گذشته بیش از دو هزار واحد مسکونی روســتایی در این شهرستان از محل 
کمک های کمیته امداد و دولت و بنیاد مسکن مقاوم و نوسازی شده است.وی 
با اشاره به احداث ۳۰۳ واحد مسکونی روستایی در قالب تفاهم نامه سه جانبه 
در گلستان ابراز کرد: در قالب تفاهم نامه سه جانبه مقرر شد در کشور ۱۰ هزار 
واحد مسکن روستایی ویژه مددجویان کمیته امداد انداث شود که سهم استان 
گلستان ۳۰۳ واحد بوده و تلاش داریم این واحدهای مسکونی را به ۳۲۸ واحد  
مسکونی افزایش دهیم.مدیر کل بنیاد مسکن گلستان بیان کرد: تمامی ۳۰۳ 
واحد مسکونی روستایی ویژه مددجویان کمیته امداد انعقاد قرارداد شده است 

و امید داریم در دهه فجر امسال تمامی این واحدها را به بهره برداری برسانیم.

 غفاری در آیین افتتاح بوستان های سراج و روستانژاد:

وعده احداث ۳۰ پارک محله ای در 6 ماه نخست 
امسال محقق می شود

البرز-مظفری  سرپرست شــهرداری کرج گفت: وعده احداث ۳۰ 
پارک محله ای در شش ماهه اول امسال محقق می شود.

 منوچهر غفاری  طی ســخنانی در حاشــیه آیین افتتاح بوستان های 
سراج و روستانژاد که با حضور اعضای شورای شهر، شهروندان، اصحاب 
رســانه و مدیران شــهری در منطقه نوروز آباد برگزار شــد، در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: این بوســتانها در مقیاس محله ای و با حداقل 

هزینه احداث و تقدیم شهروندان گرامی می شوند.
وی افزود: به فضل الهی در شــش ماهه اول امســال وعده احداث ۳۰ 
پارک محله ای در سطح مناطق ده گانه کرج محقق می شود و علاوه بر 
آن، روند احداث و تکمیل پارک های منطقــه ای که در بودجه مصوب 

۱۴۰۱ پیش بینی شده است نیز در دست اقدام است.
این مســئول با بیان اینکه با توجه به نیازِ مبرم و محرومیت های منطقه 
۲ کرج به زودی روند احداث ۲ بوســتان محله ای دیگر در این منطقه 
آغاز می شود، ادامه داد: همچنین در آینده ای نزدیک ۳ بوستان محله 
ای در مناطق ۶، ۸ و ۱۰ بهره برداری و تقدیم شهروندان گرامی خواهد 

شد.

 قزوین- مریم نقدی همزمان با عید سععید غدیر 
خم ۳ طرح توســعه مخابراتی در قزوین  بــا اعتباری 
بالغ بر ۱۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال به بهره برداری 
رســید.  ازجمله طرح های مورد بهره بــرداری دراین 
مراسم افتتاح مرکز جامع امور مشترکین تلفن همراه 
اول، بهره برداری از پروژه های توسعه سرویس سرینو 
)اینترنت پرســرعت VDSL( به تعــداد ۵۰۰ پورت 
برای دو منطقه شــهر قزوین و آغاز فــاز اجرایی پروژه 
NGN - IMS اســتان قزوین با عملیــات برگردان 

مرکز تلفن اقبالیه بودند.
مدیر منطقه مخابرات قزوین در مراســم افتتاحیه این 
طرح ها اظهار داشت: ســرویس VDSL را سرویسی 
فراتــر از ADSL  و با پهنای باند بــا کیفیت تر و بالاتر 
و همچنین دسترســی آســان تر به اینترنت دانست و 
گفت: در طرح توسعه سرویس ســرینو، حدود ۲۳۰۰ 

خانــوار در مناطق بلوار خرمشــهر و ســعادت قزوین 
برای نخســتین مرتبه مــی توانند از کیفیــت بالاتر 
ســرعت اینترنت بهره مند شــده و در آینده نیز سعی 
در گســترش پهنای این خدمات به سایر مشترکان در 

سایر نقاط استان خواهیم بود.
وی در ادامه با بیان اینکه گسترش اینترنت و دسترسی 
روزافزون به آن یکی از برنامه ها و وظایف مهم شرکت 
مخابرات ایران بوده اســت، افزود: شــرکت مخابرات 
ایران با تسری و توسعه شبکه و کار و دانش و همچنین 
اســتفاده از امکانات و ظرفیت های خــود تاکنون به 
پیشرفت های قابل ملاحظه ای در ارایه خدمات شهری 

و روستایی استان داشته است.
 محمدرضا نصرآبادی در بخشــی از سخنان خود بیان 
داشت:  از زمان ورود تلفن همراه به کشورمان در سال 
۷۳ با ۱۰ هزار شــماره تا این زمان که به ۱۰۰ میلیون 

مشترک رســیده شاهد توسعه و گســترش خدمات و 
نسل های گوناگون خدماتی به مشترکان بوده ایم.

به گفته مدیر منطقه مخابرات قزوین، ارتقای ســرعت 
و کیفیت ســرویس های باند پهن مشــتریان خانگی، 
افزایش سطح رضایت مشــتریان و توسعه زیرساختی 
جهت حرکت به ســوی تحول و اقتصــاد دیجیتالی از 
جمله مهمترین اهداف این شــرکت در راستای بهره 

برداری از پروژه های یاد شده می باشد.
در ادامه ی این مراسم مهندس امینی سرپرست اداره 
کل ارتباطــات و فناوری اطلاعات اســتان قزوین طی 
ســخنان کوتاهی بیان داشــت : تمامی ۷۲۰ روستای 
بالای ۲۰ خانوار اســتان قزوین تا پایان نیمه اول سال 
۱۴۰۲ به اینترنت پرســرعت و به شبکه ملی اطلاعات 

متصل خواهند شد. 
در بخشی از این مراسم، مهندس اهوازی، مدیر تجاری 

مخابرات منطقــه قزوین به بیان گزارش مبســوطی 
از عملکرد مدیریت تجاری مخابــرات منطقه قزوین و 

وضعیت فنی سه پروژه مذکور پرداخت .
در ادامه ی این مراســم ، از ســه دفتر برتــر در زمینه 
کمپین های اسفندماه و اردیبهشــت ماه همراه اول ، 
تقدیر گردید و سپس با حضور مدیران ارشد مخابراتی 

و استانی ، پروژه های مخابراتی افتتاح گردید.

وین قز

با اعتباری بالغ بر ۱۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال؛

وین به بهره برداری رسید ح توسعه مخابراتی در قز 3 طر
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 رییس کل بانک مرکزی:
و و دلار تعیین کننده  وبل به بازار ارز، یور  با ورود ر

نخواهد بود
 رییس کل بانک مرکزی از ورود ارز روبل به بازار داخلی خبر داد و گفت: 
با این کار حجم معاملات به مرور افزایــش  می یابد و فقط ارز دلار و یورو 

تعیین کننده نخواهد بود.
 علی صالح آبادی رییس کل بانک مرکزی در حاشیه جلسه هیات دولت 
و در جمع خبرنگاران افزود: طبق برنامه ریزی انجام شــده از این به بعد 

روبل وارد بازار ارزی کشور می شود و موجودیت پیدا می کند.
صالح آبادی با بیان اینکه ارز کشور از این به بعد محدود به روبل نخواهد 

بود، اظهار داشت: دیگر ارز یورو و دلار تعیین کننده نخواهد بود.
رییس بانک مرکزی با بیــان اینکه از این به بعد ســایر ارزها هم اضافه 
می شود، گفت: قرار شد ارزهای دیگر هم اضافه شود تا سبدی از ارزهای 

مختلف داشته باشیم تا از این طریق اثرگذاری دلار و یورو کاهش یابد.
به گفته رئیس بانــک مرکزی صادر کنندگانی که به روســیه صادرات 
دارند عمدتاً شــرکت های خشــکباری هســتند و می توانند ارز خود 
را به نرخ توافقی عرضــه و تقاضا عرضه کنند و روبل خود را بفروشــند. 

متقاضیان هم می توانند به راحتی خرید کنند.
رئیس کل بانک مرکزی خاطرنشــان کــرد: این کاری اســت که روز 

گذشته با معامله دو میلیون روبل شروع شد و تداوم خواهد داشت.
صالح آبادی گفت: با توجه به تدابیر اندیشیده شده، حجم این معاملات 

افزایش خواهد یافت و بازار پرعمقی خواهد شد.

از سوی صندوق توسعه ملی
 شرایط جدید تسویه وام های ارزی و ریالی 

اعلام شد
با ابلاغ شــیوه نامه اصول مطالبــات غیرجاری صندوق  توســعه ملی، 
شرایط پرداخت تســهیلات معوق از سوی تسهیلات گیرندگان اعلام و 
در دستور کار قرار گرفت، بر این اساس تســویه طبق نرخ روز ارز انجام 

خواهد شد.
نحوه تســویه تســهیلات ارزی و مطالبات غیرجــاری، مدت ها محل 
چالش بین دریافت کنندگان این تســهیلات و صندوق توســعه ملی 
بوده است؛ تسهیلات گیرندگان که در گذر زمان و تحولات ارزی، بارها 
خواستار اســتمهال وام های دریافتی شــده بودند، بر تسویه آن با نرخ 
گذشــته و ارز ۴۲۰۰ تومانی تاکید داشــته و در این رابطه رایزنی های 
بسیار کردند، ولی در هر صورت هیات عامل صندوق توسعه ملی با توجه 
به قواعد این صندوق، چنین درخواستی را نپذیرفته و  مبنای تسویه را با 

نرخ روز ارز در سامانه نیما اعلام کرد.
به هر صورت در اواخر ســال گذشــته، طی جلســاتی در هیات امنای 
صندوق توســعه ملی، طرح هایــی در این رابطه تصویب و شــیوه نامه 
مربوط به وصول مطالبات غیرجاری و پیشــگیری از تعویق بازپرداخت 
مطالبات صندوق توسعه ملی صادر شــد که در خردادماه سال جاری از 
سوی ریاست جمهوری ابلاغ و اکنون در دســتور کار توسعه ملی قرار 

گرفته است.

شرایط تبدیل ارز
در این شــیوه نامه که در اختیار ایسنا قرار گرفته اســت، شرایط برای 
تســویه مطالبات غیرجاری نســبت به گذشته، تســهیل شده است، 
صندوق توســعه ملی مجاز شــده اســت که برای جلوگیری از تبدیل 
مطالبات جاری بــه غیرجــاری و همچنین جهت وصــول مطالبات 
غیرجاری، با رعایــت مفاد قرارداد و قوانین حاکم نســبت به تســویه 
مطالبات صندوق از طریق دریافت و تملک ســهام کالاها، اموال و سایر 
دارایی های بانک هــای عامل و تســهیلات گیرندگان )به صورت ریال 
مانا( و یا سایر ترتیبات مالی حسب شرایط تعیین شده در قرارداد و طبق 
تعهدنامه رسمی اخذ شده از بانک عامل و ســایر ابزارهای قانونی اقدام 

کند؛ به نحوی که منجر به بنگاهداری صندوق در بلندمدت نشود.
در ماده ای دیگر فرآیند اجرای وصــول مطالبات غیرجاری مورد تاکید 
قرار گرفته که طی آن پس از ارائه گزارش عدم وصول مطالبات صندوق 
به بانک عامل یا تســهیلات گیرندگان یا ضامنین که اقساط تسهیلات 
مربوط به آنها تبدیل به مطالبات غیرجاری شده است، صندوق آخرین 
اخطار کتبی با درج مهلت زمانی مبنی بر تســویه مطالبات غیرجاری را 
به بانک عامل ارسال می کند و بعد از گذشت مهلت مقرر در صورت عدم 
تسویه مطالبات هیات عامل صندوق نسبت به ارسال اظهارنامه قضایی 

اقدام خواهد کرد.
در این جریــان، تبدیل ارز بــه ریال مبنــا ممنوع بوده ولــی تبدیل 
ارز بــه ریال مانــا و اســتفاده از آن در اعطا و بازپرداخت تســهیلات و 

سرمایه گذاری مجاز است.

صندوق می تواند اموال را به تملک درآورد
همچنین هیات عامــل صندوق توســعه ملی می تواند برای تســویه 
مطالبات غیرجاری از بانک های عامل و یا تسهیلات گیرندگان، نسبت 
به تملک اموال تملیکی با توجه به شرایط تعیین شده در قرارداد و طبق 
تعهدنامه رسمی اخذ شده از بانک عامل و ســایر ابزارهای قانونی اقدام 

کند.
در صورت عدم تکاپوی اموال و وســائل تسهیلات گیرندگان و ضامنین 
برای تســویه مطالبات غیرجاری صندوق، بانک عامل نسبت به تملک 
طرح اقدام و پس از فروش آن، منابع مالی حاصل را تا ســقف تســویه 
مطالبات غیرجاری صندوق)ریال مانا( به حســاب های صندوق واریز 
می کند، امــا در صورت عدم امکان فروش، هیــات عامل صندوق مجاز 
است براساس وضعیت پیشــرفت فیزیکی طرح در مورد روند دریافت 
مطالبات غیرجاری از طریق تملک طرح، مشــارکت در اتمام آن و سایر 

شیوه های ممکن در چارچوب ضوابط و مقررات و قرارداد اقدام کند.
 هیات عامل مجاز است پس از تملک طرح براساس دستورالعمل نحوه 
فروش اموال تملیکی کــه به تصویب هیات عامل صندوق می رســد با 
رعایت قوانین و مقررات، طرح مربوط را به فروش رسانده و مبالغ ریالی 

حاصل از آن را به حساب صندوق واریز کند.
در صورت درخواســت هیات عامل صندوق، جهت تبدیل منابع ریالی 
مورد نظر به ارز، بانک مرکزی مکلف اســت با رعایت ضوابط و مقررات 
نســبت به تبدیل منابع ریالی مورد درخواست به ارز مورد نظر از طریق 
سامانه نیما و سایر راه ها و ابزارهای قانونی اقدام و به حساب ارزی واریز 
کند.همچنین تسویه حساب بدهکاران با صندوق توسعه ملی از طریق 

پرداخت ریال مانا امکان پذیر اعلام شده است.
طبق این شــیوه نامه اگر بانک عامل در بازه زمانی مشخص اقدام لازم 
را انجام ندهد و تســویه مطالبات صورت نگیرد، آنگاه صندوق نســبت 
به مسدود کردن حســاب های بانک عامل نزد بانک مرکزی و برداشت 
از آنها و ســایر اقدامات لازم از طریق بانک مرکزی و البته در چارچوب 

قرارداد تعهدنامه، اقرارنامه و سایر تضامین دریافتی اقدام خواهد کرد.

اعمال نشدن خاموشی با وجود رکوردشکنی 
مصرف برق

 مصرف برق کشــور شب و روز گذشــته شاهد رشد بی ســابقه ای بود 
به گونه ای که میزان مصرف روزانه به نزدیکی ۶۹ هزار مگاوات و مصرف 
شبانه هم از ۶۵ هزار مگاوات عبور کرد و این میزان مصرف در حالی رخ 

داد که هیچ خاموشی برنامه ریزی شده ای روی نداد.
ســال گذشــته زمانی که مصرف برق به حدود ۶۷ هزار مگاوات رسید 
مردم شاهد خاموشی های گســترده ای بودند که نارضایتی ها زیادی به 

همراه داشت.
همین موضوع سبب شــد تأمین برق پایدار به یکی از برنامه های اصلی 
وزارت نیرو در دولت سیزدهم تبدیل شود و از همان پارسال )آغاز به کار 

دولت سیزدهم( برنامه ریزی گسترده ای برای آن صورت گیرد.
همان ایام سال گذشــته بود که »همایون حائری« معاون برق و انرژی 
وزیر نیرو خبر از تدوین یک صــد برنامه عملیاتی برای تأمین برق پایدار 

تابستان داد.
تکمیل برنامه تعمیراتــی نیروگاه ها دراســرع وقت، اعمال برنامه های 
مدیریت مصرف با محوریت مشــوق ها و نیز احداث نیروگاه های جدید 

عمده این برنامه عملیاتی بود.
تابســتان ســال ۱۴۰۱ فرارســید و مصرف برق در کشــور روند رشد 
بی ســابقه ای را آغاز کرد و این رشــد مصرف هم در بخش روز و هم در 
بخش شــب اتفاق افتاد.این روند تداوم داشــت تا آنکــه رو ۲۸ تیرماه 
مصرف برق برای ســومین مرتبــه در این مدت رکورد شکســت و به 

نزدیک های ۶۹ هزار مگاوات رسید.
در بخش شب هم رکورد کم ســابقه ای از خود برجای گذاشت و به بیش 
از ۶۵ هزار مگاوات رسید.ســخنگوی صنعت برق در ایــن باره  گفت: 
رکورد تاریخی مصرف برق کشور روز سه شنبه برای سومین بار در سال 

جاری شکسته شد و به مرز ۶۹ هزار مگاوات نزدیک شد.
»مصطفی رجبی مشــهدی« افزود: رشــد مصرف قبلی ثبت شده ۶۸ 
هزار ۱۰۷ مگاوات بود.با وجود افزایش چشــمگیر مصرف برق در سال 
جاری نسبت به مدت مشابه ســال قبل، اما با برنامه ریزی های  وزارت 
نیرو و افزایش تولید برق، امسال با جدول خاموشی  روبرو نشده ایم و این 
در حالی است که در دولت گذشــته به علت کمبود تولید برق، مردم با 

جدول خاموشی های برنامه ریزی شده روبرو بودند.
از طرف دیگر امســال برنامه های تشــویق محور وزارت نیروی دولت 
سیزدهم باعث شد همه بخش ها به خصوص مشترکان خانگی همراهی 
خوبی با صنعت برق داشته باشند و از مزایای این همراهی هم برخوردار 
شــوند.به طوری که از میان ۲۸ میلیون و ۵۰۰ هزار قبض صادر شــده، 
حدود ۴۰ درصد از مشترکان یعنی )۱۱ میلیون و ۵۰۰ هزار مشترک( 

تاکنون مشمول پاداش صرفه جویی شده اند.
همچنین بر اســاس اطلاعات به دســت آمده، با وجود افزایش دمای 
حدود ۲ درجه ای تیرماه نسبت به سال گذشــته و رشد بیش از ۲ هزار 
مگاواتی میزان مصرف برق، شــبکه در حالت پایدار بوده اســت و این 
موضوع حاصل ماه ها و ســاعت ها تلاش و برنامه ریزی مدیران صنعت 
برق در بخش های مختلف و نیز مشــارکت بخش های مختلف مصرفی 
به ویژه مشترکان خانگی بوده است که تلاش می شود این روال تا پایان 

فصل گرم سال تداوم داشته باشد.

مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی خبر داد
 راه اندازی آزمایشی هوشمندسازی سوخت

 در دو جایگاه

مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده های گفت: بهبــود فرایند کیفیت 
توزیع و تغییر دانش سامانه هوشمند، مدیریت مصرف، افزایش ایمنی 
و بومی ســازی ربات های چند منظوره از جمله طرح های دانش بنیان 
شرکت پخش هست. علی اکبر نژادعلی، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی در مراسم مبادله پنج تفاهم نامه با شرکت های دانش 
بنیان با اشــاره به اینکه یکی از وظایف شــرکت پخش تأمین، ذخیره 
ســازی و توزیع فرآورده های نفتی اســت، افزود: این مهم توسط این 
شــرکت در ۳۷ منطقه عملیاتی و به منظور پخش روزانه ۲۵۰ میلیون 

فرآورده اصلی در حوزه های مختلف در حال انجام است.
وی افزود: این مهم توسط یک سری زیرساخت های نرم افزاری و سخت 
افزاری انجام می شود و در جهت همکاری با شرکت های دانش بنیان و 
تحقق شعار سال، از اول ســال در حوزه های مختلفی اقدام به شناسایی 

شود های دانش بنیان این حوزه کرده ایم.
نژاد علی تصریح کرد: در حوزه هوشمند سازی جایگاه های CNG، علی 
رغم تصویب در سال های گذشته با یک سری ناکارآمدی مواجه شدیم 
و این موجب مغفول ماندن این طرح شــد و ادامه پیدا نکرد.وی افزود: 
در این حوزه برخی شــرکت های دانش بنیان شناســایی شدند و و به 
دنبال این هســتیم در آینده نزدیک، در ۲ جایگاه به صورت آزمایشی 
انجام شود و در صورت موفقیت در ۲۵۰۰ جایگاه گاز طبیعی دیگر هم 
اجرا می شود.این مقام مســئول ادامه داد: به منظور بهینه سازی فرایند 
توزیع سوخت و یکپارچه سازی پرداخت، مطالعات و تست های زیادی 

انجام شد.
مدیرعامل شــرکت پخش فرآورده هــای نفتی ضمن معرفی ســایر 
طرح های دانش بنیــان گفت: بهبــود فرایند کیفیت توزیــع و تغییر 
دانش سامانه هوشمند، مدیریت مصرف، افزایش ایمنی و بومی سازی 
ربات های چند منظوره از دیگر طرح های دانش بنیان شــرکت پخش 

هست.

مدیر عامل شرکت ملی نفت ایران خبر داد
وم برای احداث ایستگاه تقویت  مذاکره با گس پر

فشار در پارس جنوبی
مدیر عامل شــرکت ملی نفت ایــران با بیان اینکــه تحریم ها هیچگاه 
برای ما اصالت نداشــته اعلام کرد: در زمستان امســال تولید گاز از فاز 
۱۱ محقق خواهد شد.محســن خجســته مهر، درباره احداث ایستگاه 
تقویت فشــار در فاز ۱۱ پارس جنوبی در قرارداد با شرکت های خارجی 
اظهار داشــت: ما از هیچ فرصت ســرمایه گذاری جهت احداث سکوی 

فشارافزایی در میدان گازی پارس جنوبی چشم پوشی نمی کنیم. 
وی افزود: یکی از محورهای مذاکره با شرکت گس پروم روسیه احداث 

ایستگاه فشارافزایی در میدان گازی پارس جنوبی است. 
مدیر عامل شــرکت ملی نفت ایران تصریح کرد: در این زمینه مطالعه 

مفهومی انجام شده، مطالعه پایه هم در حال انجام است. 
وی تاکید کرد: تحریم ها هیچگاه برای ما اصالت نداشــته و منتظر لغو 
آن هم نیستیم. خجسته مهر ابراز امیدواری کرد که در زمستان امسال 

تولید گاز از فاز ۱۱ محقق خواهد شد.
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 راه اندازی شهرک های صنعتی مشترک بین دو کشور

آمادگی ایران و ترکیه برای ارتقای همکاری های 
اقتصادی و تجاری

خریــدار  در دیدار رئیس ســازمان توســعه 
KOS� )بنگاه های کوچک و متوســط ترکیــه 
GEB( با معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
کشورمان بر ارتقای همکاری ها با تکیه بر ظرفیت 
بنگاه های کوچک و متوســط )SME( دو کشور 

تأکید شد.
به گزارش سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایــران، همزمان با ســفر رئیس جمهور 
ترکیــه به تهــران و امضــای یادداشــت تفاهم 
همکاری در حوزه بنگاه های کوچک و متوســط 
دو کشور، نشست رؤسای ســازمان های مسوول 
صنایع کوچک و متوســط ایران و ترکیه با هدف 
ارتقای همکاری های اقتصادی و تجاری و قدرت 

رقابت پذیر SMEهای دو کشور برگزار شد.
معاون وزیــر صنعت، معــدن و تجــارت در این 
نشســت با تشــریح آخرین وضعیت شهرک ها 
و نواحی صنعتی کشــورمان، اظهار داشت: ۸۴۷ 
شــهرک و ناحیه صنعتی درحال بهــره برداری 
در ایران وجــود دارد کــه اداره و نگهداری ۲۸۹ 
مورد از آنها بــه بخش خصوصی واگذار شــده و 
۶۴ شهرک و ناحیه صنعتی غیردولتی نیز دارای 
پروانــه بهره برداری از ســازمان صنایع کوچک و 

شهرک های صنعتی ایران است.
»علی رســولیان« با بیان این که ۴۹ هزار و ۵۰۰ 
واحد تولیدی در شــهرک ها و نواحــی صنعتی 
کشور مســتقر هســتند، افزود: ۹۲ درصد از این 
واحدهــا خــرد، کوچک و متوســط محســوب 
می شوند، یعنی شمار کارکنان آن ها کمتر از ۱۰۰ 

نفر است.
وی همچنیــن به طرح هــای صنعتــی در حال 
ســاخت در شــهرک ها و نواحی صنعتی کشور 
اشاره و اضافه کرد: بیش از ۴۷ هزار طرح صنعتی 
در شــهرک ها و نواحی صنعتی کشــور درحال 
اجراســت که این طرح هــا بــا محوریت بخش 
خصوصی ساخته می شــوند؛ بعضی از طرح ها در 

مرحله تخصیص زمین، برخــی در مرحله دیوار 
کشی و ســاختمان و برخی دیگر در مرحله نصب 

ماشین آلات هستند.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران در ادامه با اشــاره به اشــتغالزایی 
مســتقیم بیش از یک میلیون نفــری واحدهای 
تولیدی مســتقر در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
کشور، بیان داشت: این ســازمان به عنوان متولی 
این حوزه، عــلاوه بر ارائه خدمات زیرســاختی و 
واگذاری زمین، از بنگاه های کوچک و متوسط بر 

اساس ۸۵ محور خدمتی حمایت می کند.
رسولیان درباره برخی از محورهای ارائه خدمات 
این ســازمان به صنایــع کوچــک، توضیح داد: 
سازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایران در حوزه هایی از جمله آموزش، شــرکت در 
نمایشگاه ها، اعزام و پذیرش هیات های تجاری و 
اقتصادی، تحقیق و توســعه، برندینگ، تبلیغات، 
ایجاد دفاتر تجاری در دیگر کشــورها، تحقیق و 
توســعه، انتقال فناوری، حمایت از شرکت های 
دانش بنیان و دانشی شــدن واحدهای صنعتی، 

حمایت های مناسبی را به عمل می آورد.
وی همچنین با اشــاره به تجربه همکاری و سنخ 
فعالیت های ســازمان توسعه بنگاه های کوچک و 
متوسط ترکیه، گفت: ترکیه با سطح ماشین آلات 
صنعتی بالا و در اختیــار گرفتن بازارهای جهانی 
مناسب، برنامه بســیار خوبی را به سمت توسعه 
صنعتی دنبال کــرده و ظرفیت های مشــترکی 
برای توسعه همکاری های صنعتی میان دو کشور 

وجود دارد.
معاون وزیر صمت با بیان برخــی از ظرفیت های 
همکاری ایــران و ترکیه، ادامــه داد: هزینه های 
تولید، از جملــه انــرژی و نیــروی کار در ایران 
بسیار پایین است و این زمینه همکاری مشترک 
بنگاه های دو کشــور را فراهم می آورد. همچنین 
ایــران در حوزه هایــی از جمله لــوازم خانگی، 

نساجی و پوشاک پیشــرفت های خوبی داشته و 
محصولات خود را به ترکیه صادر می کند.

راه اندازی شهرک های صنعتی مشترک
رســولیان با اشــاره به امضاء یادداشــت تفاهم 
همکاری در حوزه بنگاه های کوچک و متوســط 
توســط وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان و 
وزیر صنعت و فناوری ترکیه، افزود: رئیس جمهور 
کشــورمان بر موضوع راه اندازی شــهرک های 
صنعتی مشترک تأکید داشــتند، در داخل ایران 
و مناطق ویژه و آزاد کشورمان ظرفیت های خوبی 
بــرای راه انــدازی این گونه شــهرک ها و حضور 

فعالانه بنگاه های اقتصادی وجود دارد.
وی با تاکید بر این که آمــاده عملیاتی کردن این 
یادداشــت تفاهم همکاری هســتیم، اضافه کرد: 
با اســتفاده از ظرفیت های منطقه ای و همچنین 
ظرفیت رشــته فعالیت های صنعتــی می توانیم 
این تفاهم نامه را فعال کنیم و گام های مؤثری در 

راستای ارتقای مراودات میان دو کشور برداریم.
رئیس هیأت مدیره ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران همچنیــن از فعالان 
اقتصــادی ترکیه بــرای بازدید از شــهرک های 
صنعتی، نشســت های رودرروی تجاری و حضور 
در نمایشــگاه های توانمندی های شــرکت های 
ایرانی دعوت به عمل آورد.رئیس ســازمان توسعه 
 )KOSGEB( بنگاه های کوچک و متوسط ترکیه
نیز در این دیدار با یادآوری روابط دیرینه فرهنگی، 
تاریخی و اقتصادی دو کشور، اظهار داشت: ایران و 
ترکیه نه تنها در مرز بلکه در زبان، مسائل فرهنگی 
و اجتماعی، مشــترکات زیادی دارند که می تواند 
نقطه عطفی برای گســترش مــراودات تجاری 
دو کشــور باشد.»حســن بصری کورت« افزود: 
ارتقای مراودات تجاری با ایران مورد تاکید رئیس 
جمهور ترکیه است و SMEها نیز از ظرفیت های 

بسیار خوبی در این حوزه برخوردارند.

انرژیشعبه

 آگهی مزايده کتبی چاپ دوم
شـهرداری رودسـر در نظر دارد به اسـتناد بند ۲ مصوبه شـماره ۴۱ مورخ ۱۴۰۱/۴/۴ شـورای اسـلامی شـهر رودسـر ، سـرقفلی 
يـک بـاب مغـازه بـه آدرس رودسـر – خيابـان شـهدا – روبروی بيمارسـتان شـهيد انصـاری – نبش کوچـه باهنر ۳ را با مشـخصات 
اسـکلت سـاختمان بتنـی و نمـای اصلـی سـنگ و سـربندی فلـزی بـا پوشـش ورق گالوانيزه وديـواره و کـف سـراميک و دارای پله 
فلـزی پيـچ بـرای طبقـه دوم ميباشـد و همچنيـن کرکره و شيشـه سـکوريت ، سـقف کاذب طبقـه دوم و کليد و پريزها و روشـنايی 
و امتيـازت آب و بـرق و گاز نيـز بـر عهـده شـهرداری بـوده کـه به صـورت آمـاده تحويل برنـده مزايـده خواهد گرديد به مسـاحت 

طبقـه همکـف ۳۳/۲۰ متـر مربـع و مسـاحت طبقـه اول ۳۵/۳۰ متـر مربع ميباشـد را به فروش برسـاند .
 ارزش پايـه کارشناسـی سـرقفلی مغـازه فـوق به مبلـغ ۲۷/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ريال و اجاره بهـا مالکانه مغازه موصـوف برای مدت 

يکسـال مبلغ ۱/۵۰۰/۰۰۰ ريال ميباشـد .
 متقاضيـان مـی تواننـد جهـت دريافت اسـناد مزايـده از طريـق درگاه سـامانه تـدارک الکترونيکی دولت (سـتاد ) بـا واريز مبلغ 
۲۰۰/۰۰۰ ريــال بــه حسـاب شــماره ۱۱۷۸۸۲۲۲۵۲ درآمـد شهــرداری ( بانـک ملت ) از روز پنجشـنبه مـورخ ۱۴۰۱/۴/۲۳ 

لغايـت روز دوشـنبه مـورخ ۱۴۰۱/۵/۳ اقـدام نمايند.
 شـرکت کننـدگان مـی بايسـت مبلغ تضمين شـرکت در مزايـده که مبلـغ ۱/۳۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ريال ميباشـد را به صـورت نقدی 
بـه حسـاب۰۱۰۷۳۶۶۱۲۶۰۰۹ بانـک ملـی بـه نـام شـهرداری رودسـر واريز و يا بـا دريافـت ضمانتنامـه بانکی به نفع شـهرداری 

رودسـر باشـد اقدام نمايد .
 آخرين مهلت ارايه پيشنهاد ها در سامانه دولت (ستاد ) تا پايان ساعت ۱۲ روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۵/۱۵ می باشد

 متقاضيـان ميبايسـت جهـت ارائـه تمامـی اسـناد پاکـت ( الـف و ب و ج ) از طريق سـامانه فوق الذکـر بارگذاری و اقـدام نمايند 
ضمنـاً شـرکت کننـده مـی بايسـت محتـوای پاکـت ( الـف ) را بـه بصـورت دربسـته تـا زمـان اعـلام شـده ( سـاعت ۱۲:۰۰ مـورخ 

۱۴۰۱/۵/۱۵) بـه کارفرمـا تحويـل نمايد .
 تاريـخ بازگشـايی پيشـنهادهای ارائـه شـده روز سه شـنبه مـورخ ۱۴۰۱/۵/۱۸ رأس سـاعت ۱۰:۰۰ در سـاختمان شـهرداری 

رودسـر خواهـد بود.
 هزينه درج آگهی - کارشناسی ونقل و انتقال و غيره بر عهده برنده مزايده ميباشد.

 شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادها مختار می باشد.
 ساير جزئيات و اطلاعات در اسناد مزايده قيد گرديده است.

 پيشنهادات فاقد سپرده ، مبهم ومشروط از درجه اعتبار ساقط می باشد.
 برنده مزايده می بايست ۷ روز پس از دريافت ابلاغ نسبت به واريز مبلغ پيشنهادی خود اقدام نمايد.

مازيار صفائی اصلی شـهـردار رودسـر 


